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Intervju med Reham abdul Salam, intervjuperson nr 37 

 

Projekt: Göteborg berättar 
Bandningens längd: 00:46:15 
Datum: 2018-08-22 
Intervjuare: Marja Ågren 
Plats: Göteborg stadsmuseum, Sarauws rum 
Tid: 16.00 – ca 16.45 
 
 
Intervju med Reham abdul Salam  

Bandningen börjar 
 
 
Intervjuare 1 [00:00:00]: Så, då ska jag säga att det är den 22e augusti 2018, och jag som 
intervjuar heter Marja Ågren, det är en intervju för projektet Göteborg berättar, och jag ska 
intervjua dig, som heter? 
 
Talare 1 [00:00:17]: Reham abdul Salam. 
 
Intervjuare 1 [00:00:20]: Ja, och vi sitter i Sarauws rum i Göteborgs stadsmuseum. 
 
Talare 1 [00:00:25]: Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:00:25]: Så, om du vill säga var du bor? 
 
Talare 1 [00:00:29]: Ja, jag bor i ett område som heter Guldheden i Göteborg. 
 
Intervjuare 1 [00:00:40]: Ja, äh, när är du född? 
 
Talare 1 [00:00:43]: Jag föddes 1986, februari. 
 
Intervjuare 1 [00:00:50]: Ja, i, var någonstans? 
 
Talare 1 [00:00:53]: Damaskus. 
 
Intervjuare 1 [00:00:54]: Mm, Syrien? 
 
Talare 1 [00:00:55]: Syrien. 
 
Intervjuare 1 [00:00:57]: Mm. När kom du till Göteborg? 
 
Talare 1 [00:00:59]: Jag kom till Göteborg 2014, i slutet av oktober. 
 
Intervjuare 1 [00:01:07]: Mm. Hade du bott i Damaskus hela tiden? 
 
Talare 1 [00:01:12]: Hela mitt liv. 
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Intervjuare 1 [00:01:14]: Mm. Har du någon familj? 
 
Talare 1 [00:01:16]: Jag har min pappa och mamma, min syster, yngre än mig fyra år, och 
min bror yngre än mig 14 år. 
 
Intervjuare 1 [00:01:29]: Mm, bor dom här? 
 
Talare 1 [00:01:29]: Nej, min syster bor med sin man i Damaskus, med sina barn också, hon 
har tre barn, fjärde är på väg. 
 
Intervjuare 1 [00:01:38]: Mm. 
 
Talare 1 [00:01:39]: Och min mamma och min bror bor med min pappa som arbetar i Saudi. 
Men dom ska tillbaka till Syrien, dom bara var liksom där för besök. Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:01:53]: Men, bor du ensam i din lägenhet? 
 
Talare 1 [00:01:55]: Ja. Jag bor. 
 
Intervjuare 1 [00:01:58]: Mm, och vad är din huvudsakliga sysselsättning, vad gör du på 
dagarna? 
 
Talare 1 [00:02:04]: Ja, jag jobbar som VVS projektör. Mm, och det har jag jobbat med innan 
liksom när jag var i Syrien, innan jag kom hit. 
 
Intervjuare 1 [00:02:15]: MM. 
 
Talare 1 [00:02:15]: Och jag har lärt mig lite svenska och jag ska lära mig lite mer, gymma, 
simma, ja, träffar kompisar, ja.  
 
Intervjuare 1 [00:02:32]: Mm. 
 
Talare 1 [00:02:32]: Alla såna aktiviteter, gillar dansa och sjunga i kören. 
 
Intervjuare 1 [00:02:39]: Mm. Vilket jobb är du på, eller var jobbar du någonstans? 
 
Talare 1 [00:02:42]: Ja, jag, jobbar på företag som heter VSB, ja, nära Ullevi, nya Ullevi. 
 
Intervjuare 1 [00:02:55]: Mm, men VVS projektör, det vet inte jag riktigt vad man gör. 
 
Talare 1 [00:02:58]: Ja, ja just det, det är ventilation, man projekterar liksom 
ventilationssystemet, värme, vatten och avlopp till inomhus liksom, skolor, sjukhus, ja. 
Fastigheter. 
 
Intervjuare 1 [00:03:15]: Mm, du sitter på kontor? 
 



3 
GSMARkiv:190012:37  Intervju för projektet Göteborg berättar, Göteborgs Stadsmuseum. Intervjuperson nr 37: Reham abdul Salam 
 

Talare 1 [00:03:16]: Jag sitter på kontor, ritar liksom med cad och räknar lite liksom, ja, 
planerar lite. 
 
Intervjuare 1 [00:03:25]: Mm, då förstår jag ungefär. 
 
Talare 1 [00:03:27]: Ja. 
 
Intervjuare 1 [00:03:30]: Vad, hur kom det sig att du flyttade till Göteborg? 
 
Talare 1 [00:03:33]: Hur eller? 
 
Intervjuare 1 [00:03:36]: Nej varför? 
 
Talare 1 [00:03:39]: Varför, i början, började kriget liksom 2011 i min hemland, mitt 
hemland, och jag tänkte att ja men det kanske jag kan göra något åt, men till slut i 2014 jag 
kom på att jag kan inte göra något åt det, och jag har liksom flera, olyckor när det var liksom 
bomber, så jag tänkte att nej, jag väljer livet. Sen jag kan inte göra något åt det kriget, för att 
jag gillar fred och jag vill att fred var överallt i hela jorden, men jag kunde inte göra något åt 
det, så jag tänkte att bara liksom komma hit och skaffa en ny framtid. 
 
Intervjuare 1 [00:04:26]: Och hur, ungefär, flyttade du? 
 
Talare 1 [00:04:31]: Jag åkte liksom legalt båt, som turistbåt liksom till Mersin i Turkiet, och 
sen från Turkiet jag åkte liksom illegalt båtar som smugglar människor från Mersin till Sicilien 
i Italien, från Italien jag åkte buss till Milano, och Milano åkte jag flyget också, liksom 
smugglade till Stockholm, Stockholm tog en tåg till Göteborg, för att jag ville ja, söka asyl här 
i Göteborg. 
 
Intervjuare 1 [00:05:10]: Mm, varför just i Göteborg? 
 
Talare 1 [00:05:12]: Ja jag hörde att Stockholm är för mycket tid, tar det för att kunna liksom 
fatta beslut på din asyl, ja, sökan där, eller. 
 
Intervjuare 1 [00:05:28]: Ja, ansökan? 
 
Talare 1 [00:05:29]: Ansökan, mm. 
 
Intervjuare 1 [00:05:31]: Okej, men var du ensam när du? 
 
Talare 1 [00:05:33]: Jag kom i en liten grupp, två killar, kompisar, men en av dom har inte 
lyckats liksom att komma till Sverige, han hade liksom fingerprint i Italien så han var tvungen 
att gå till Tyskland. Men den andra har kommit hit liksom och också sökte asyl i Göteborg, i 
Kållered. ja, så vi var litet gäng. Men i själva båten liksom som jag åkte från Mersin till, det 
var 300 personer. 
 
Intervjuare 1 [00:06:14]: Mm. 
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Talare 1 [00:06:15]: Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:06:15]: Kände du någon i Göteborg när du kom? 
 
Talare 1 [00:06:19]: Nej, nej nej. Men jag, efter få se att, ja, jag började skaffa vänner direkt 
[skrattar 00:06:29]. Jag, ja jag gillar och sociala med människor, så, i början 2016 så vi har 
gått en kör som heter Internationella kören i Göteborgsoperan med samarbete med Röda 
korset, och jag var liksom volontär Röda korset, så jag fick hjälpa till med det här projektet, 
men så jag var medlem i den här kören, så jag har träffat väldigt många människor, svenskar 
och från andra länder som bor här, internationella. Och sen vi blev kompisar, ja, 2016, tror 
jag, när jag flyttade till Göteborg, för jag har bott innan utanför Alingsås, ja, jag gjort en 
flyttningsfest, och bjudit 35 personer [skrattar 00:07:39], 25 som har kommit, men alltså, 
dom är kompisar och vänner och, ja. 
 
Intervjuare 1 [00:07:43]: Ja, vad roligt. 
 
Talare 1 [00:07:45]: Ja. Så nu har vi en ny familj här. 
 
Intervjuare 1 [00:07:48]: Ja, vad bra. Tog det lång tid att få ditt uppehållstillstånd? 
 
Talare 1 [00:07:53]: Ja jaja. Det tog två år. 
 
Intervjuare 1 [00:07:56]: Mm. Men du har fast uppehållstillstånd nu? 
 
Talare 1 [00:07:59]: Ja jaja. Tills vidare, alltså det. 
 
Intervjuare 1 [00:08:02]: Jag ska bara stänga fönstret, för det var så mycket ljud. 
 
Talare 1 [00:08:04]: Ja, ja, det är verkligen. 
 
Intervjuare 1 [00:08:14]: Så. 
 
Talare 1 [00:08:16]: I början, alltså när jag liksom sökte asyl så, det var redan en massa 
människor liksom i kön, så tänkte dom att det skulle ta från första intervjun till den andra 
intervjun så jag vet inte, åtta och en halv månad, så tyckte jag de även efter liksom den 
andra intervjun att det tar ett tag tills dom fattade beslutet. Så men jag, jag gav inte upp 
liksom, försökte söka jobb, men det går inte, utan personnummer, för skatteverket. Ja, men 
okej, men vad ska jag göra. Jag var volontär med Röda korset. Ja, nej det är, det var långt år 
för mig [skrattar 00:09:08], det första år. Kunde inte lära mig svenska heller, för att SFI, det 
är bara för som har fått uppehållstillstånd, personer. 
 
Intervjuare 1 [00:09:18]: Mm. Hur, hur länge har du bott där du bor nu, på Guldheden? 
 
Talare 1 [00:09:25]: Två år, och nu börjar jag med tredje. 
 
Intervjuare 1 [00:09:33]: Mm. 
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Talare 1 [00:09:33]: Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:09:34]: Trivs du? 
 
Talare 1 [00:09:35]: Ja. Jaja. 
 
Intervjuare 1 [00:09:36]: Vad är det bästa med Guldheden? 
 
Talare 1 [00:09:41]: Lugn och nära till mitt jobb. 
 
Intervjuare 1 [00:09:44]: Mm. Finns det något som inte är bra med där du bor? 
 
Talare 1 [00:09:49]: Nej, nej, jag vet inte, men, det kanske en sak som jag liksom, räknar med 
kulturkrockar, att i mitt hemland så brukar man liksom säga hej till alla grannar och även ha 
frukost och middag tillsammans och bara knacka på dörren och ringa när som helst liksom 
[skrattar 00:10:20], att ja men, ursäkta men vi behöver hjälp med detta eller, vi har lagat lite 
mat så vi får, ni får liksom smaka på eller något, men här känner jag att nej det är lite olika, 
och jag har hört lite, även har sett sånt komedivideo på Youtube att, man, kollar från 
dörröga om grannar har gått ner så man får gå [skrattar 00:10:49] för att slippa hälsa på 
dem. Men ja, jag hälsar gärna på mina grannar när vi liksom går i trapporna, men jag har inte 
liksom gjort det mer än detta [skrattar 00:11:02]. Ja. 
 
Intervjuare 1 [00:11:04]: Mm. Men, hur upplever du Göteborg som stad? 
 
Talare 1 [00:11:10]: Mm, ja, alltså jag har bott innan liksom hela mitt liv i Damaskus och det 
är sex miljoner i samma stad och så, så att så trångt och så mycket mindre natur och sånt. 
När jag kom till Göteborg så det är mycket natur och mycket skog, när jag bodde utanför 
Alingsås så det fanns mycket sjöar och skog på vägen så jag, jag var jätteglad liksom över det 
att det finns natur och man kan titta liksom, äh, ja, om man har, det, bor man i stad 
samtidigt känns som glad. Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:11:51]: Mm, även i Göteborg eller? 
 
Talare 1 [00:11:54]: Alltså, Göteborg lite mindre, men när jag bodde utanför Alingsås, jag 
bodde i en liten by som fanns bara 200 personer, som hette Norsesund, så det var alltså, 
bara 200 personer, det är en liten familj liksom [skrattar 00:12:08]. 
 
Intervjuare 1 [00:12:10]: Mm, men hade du valt att bo där eller var det någon som? 
 
Talare 1 [00:12:15]: Nej, faktiskt, i början när jag kom som 2014 i slutet 2014 när vi var, vi 
bodde på ett campen som ligger på Hisingen, och sen dom stängde den campen, och jag 
kunde inte göra något åt det och jag var tvungen liksom att flytta. 
 
Intervjuare 1 [00:12:38]: Ursäkta var det en camping sa du? 
 
Talare 1 [00:12:39]: Ja jajaja, asylboende. 
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Intervjuare 1 [00:12:40]: Jajaja, okej. 
 
Talare 1 [00:12:43]: Ja, och, flera av mina kompisar gick i denna kören, så flera av mina 
vänner har bjudit mig att bo hos dem, för att jag har fått liksom en chans att läsa lite på 
Chalmers, och dom tyckte att det är synd liksom att nu flytta till, jag vet inte, det är väldigt 
utanför liksom, ja, det är så borta, så tyckte att det skulle vara omöjligt liksom att komma in. 
Så jag bodde hos en av mina vänner, också i Guldheden, men Guldheden norra, nu bor jag på 
Guldheden södra. 
 
Intervjuare 1 [00:13:27]: Mhm, mm. 
 
Talare 1 [00:13:30]: Men om några månader så fick jag en, chans att bo liksom utanför 
Alingsås och, men jag liksom, när jag fått mitt uppehållstillstånd jag kunde liksom hyra 
lägenhet och det var typ en andrahand eller något. Så jag bodde där, men jag fått också 
direkt jobb i början av 2016, så jag började jobba med Göteborgs stad. Där tyckte jag att det 
är väldigt jobbigt att komma liksom från Alingsås och sen till Hjällbo och sen gå 15 minuter 
och, så det tog ungefär en och en halv timme varje dag liksom på morgonen och på kvällen, 
så jag tyckte att det måste man skaffa något i Göteborg. Så jag sökte överallt och jag hittade 
denna plats i Guldheden. Jag glömde frågan [skrattar 00:14:28] ? 
 
Intervjuare 1 [00:14:30]: Ja det var just om varför du var i Alingsås, men då vet jag, ja, mm. 
 
Talare 1 [00:14:36]: Ja, ja. 
 
Intervjuare 1 [00:14:37]: Men vad är det som är bra med Göteborg då? 
 
Talare 1 [00:14:40]: Ja äh alltså, om man liksom vill natur så man kan gå till Slottsskogen, till 
Trädgårdsförening, om man vill gå till barer och till restauranger och umgås med kompisar så 
det finns också tillgängligt och nära, nära till jobbet, så det, allt finns här. Mitt liv är alltid här 
[skrattar 00:15:11]. 
 
Intervjuare 1 [00:15:13]: Men känner du till, hur har du, har du upptäckt hela Göteborg 
tycker du? 
 
Talare 1 [00:15:20]: Nej inte, inte än liksom, inte hela Göteborg, alltså jag har varit överallt, 
Frölunda, Askim till Angered och Bergsjön och Hisingen. Ja, nej jag vet inte liksom, men jag 
tror att det finns fortfarande platser som jag inte har varit, på. Jag också även har gått till 
Västra Götaland kan man säga liksom, Tjörn och Öckerö, till Kungsbacka, till Stenungssund ja, 
ja ja jag har gått nästan överallt, även tvärs på, ja. 
 
Intervjuare 1 [00:16:15]: Mm, men hur brukar du alltså, går du eller åker du spårvagn eller 
kör du bil eller? 
 
Talare 1 [00:16:22]: Nej, nej jag åker spårvagn, och jag har inte skaffat, körkort. Men jag 
tycker att i Göteborg så finns jättebra kollektivtrafik, så det behöver man inte skaffa något bil 
eller ja. Jag försökte att cykla, för jag kunde inte cykla förut, jag har lärt mig cykla. Jag 
försökte liksom cykla, men sen tyckte jag att det är jättesvårt att cykla uppåt till liksom den 
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stycke mellan Chalmers och mitt lägenhet [skrattar 00:16:55], det är jättesvårt på slutet av 
dagarna när man slutar jobba och man skulle cykla upp, aah, det går inte. Men jag ska 
försöka igen, ja. Mm. Det är bara att träna. 
 
Intervjuare 1 [00:17:09]: Mm. Är det någon eller några platser i Göteborg som du känner, 
tycker extra mycket om? 
 
Talare 1 [00:17:15]: Jaja. Speciellt denna sommar jag tyckte om jättemycket Askim [skrattar 
00:17:21], Delsjön. Ja. Hemåt, centralt. 
 
Intervjuare 1 [00:17:38]: Mm, finns det någon särskild, eller vad i Askim är det som? 
 
Talare 1 [00:17:42]: Ja, på Askimbadet liksom 
 
Intervjuare 1 [00:17:44]: Askimsbadet. 
 
Talare 1 [00:17:45]: När, gick nästan varje dag [skrattar 00:17:47]. Denna sommaren när det 
var varmt. 
 
Intervjuare 1 [00:17:52]: Mm, just det. Kan du säga tre bra saker med Göteborg, sådär, 
allmänt, som du tycker? 
 
Talare 1 [00:18:03]: Ja, mycket sociala eventer, till exempel den Kulturkalaset är jättefint. 
Lugn. Och mycket natur. 
 
Intervjuare 1 [00:18:17]: Mycket? 
 
Talare 1 [00:18:18]: Natur. 
 
Intervjuare 1 [00:18:19]: Mm, just det. Och tre dåliga saker? 
 
Talare 1 [00:18:22]: Tre dåliga saker, ja, det är svårt [skrattar 00:18:27]. Nej jag vet inte 
[skrattar 00:18:34] det är svårt att hitta något. Nej, nej det är väldigt fint här. Ja jag tycker 
om Göteborg jättemycket. Om jag skulle säga något, en bara, om Stockholm jag skulle säga 
att det är jättestressigt under trafiken tunnelbanan, men jag hoppas att det inte blir så i 
Göteborg [skrattar 00:18:55]. 
 
Intervjuare 1 [00:18:56]: Mm. 
 
Talare 1 [00:18:57]: Ja. 
 
Intervjuare 1 [00:18:58]: Vad, tycker du att du är göteborgare? 
 
Talare 1 [00:19:02]: Ja [skrattar 00:19:04]. 
 
Intervjuare 1 [00:19:05]: Mm. Vem är göteborgare, hur är en göteborgare tycker du? 
 



8 
GSMARkiv:190012:37  Intervju för projektet Göteborg berättar, Göteborgs Stadsmuseum. Intervjuperson nr 37: Reham abdul Salam 
 

Talare 1 [00:19:09]: Mm, nån som tycker om Göteborg jättemycket och känner sig hemma i 
Göteborg. 
 
Intervjuare 1 [00:19:20]: Mm. Finns det någon äkta göteborgare tycker du? 
 
Talare 1 [00:19:23]: Ja, ja jag vet inte, kanske dom som är äkta göteborgare så tycker att det 
finns, för mig det tycker jag är om man bor i Göteborg och gillar Göteborg, och försöker 
liksom att lyfta upp Göteborg så, är man göteborgare. Jag försökte liksom med den som jag 
kunde, när vi var i kören, så det skaffade, skaffade GB gemensamt med Göteborgsoperan, en 
tusenfrågor, eller ja vad tycker du om Göteborg, eller, frågor om Göteborg, och dom 
samlade liksom alla frågor, dom skapade från denna frågor ett sång om Göteborg som heter 
lyft Göteborg, så försökte jag liksom att [skrattar 00:20:17] göra det. Så liten början. 
 
Intervjuare 1 [00:20:21]: Men vad bra. 
 
Talare 1 [00:20:23]: Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:20:23]: Vad var GB? 
 
Talare 1 [00:20:25]: Ja, Göteborgsoperan. 
 
Intervjuare 1 [00:20:26]: Jaha. 
 
Talare 1 [00:20:25]: Nej, Göteborgs bostad. 
 
Intervjuare 1 [00:20:28]: Göteborgsbostäder, jaja, jag tänker på glass, GB glass är ett företag 
[skrattar 00:20:31] 
 
Talare 1 [00:20:32]: Ja nej [skrattar 00:20:34]. 
 
Intervjuare 1 [00:20:35]: Men då vet jag. 
 
Talare 1 [00:20:36]: Nej, GB det är Göteborg Bostad med Göteborgsoperan. 
 
Intervjuare 1 [00:20:42]: Ja, just det. Men tycker du att det är en segregerad stad, Göteborg? 
 
Talare 1 [00:20:46]: Ja. Alltså, blandat liksom? 
 
Intervjuare 1 [00:20:51]: Ja, hur menar du? 
 
Talare 1 [00:20:54]: Ja jag menar att det liksom finns folk från, internationella folk från var 
som helst. I alla fall den samhälle som jag var med liksom att, med Röda korset, jag var med i 
Göteborgsoperan, jag var mycket i Valand på grund av liksom kompisar gillar konst och sånt, 
så har jag träffat väldigt många internationella som bor i Göteborg. Så jag tycker att det är 
bra, blandat. 
 
Intervjuare 1 [00:21:19]: Mm. Men, för, ibland pratar man om att det är just segregerat, att 
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några bor här och några bor där. 
 
Talare 1 [00:21:27]: Ja ja just det, nej, ja jag tycker att det är, det är så lite grann, det är så 
lite grann, ja, det. Men om man liksom går till något område så man känner sig att det är ja, 
faktiskt det här ser mycket mer somalisk eller arabisk än svenskar, eller här jag ser nästan 
aldrig arabiska eller svens, eller somaliska. Ja när jag går till Angered jag går några gånger 
liksom till Angered arena jag tycker om det, så jag ser att nu på spårvagnen det blir lite 
mindre svensk, lite mer [skrattar 00:22:20], så det, tyvärr är det så nu. Men det är också att 
det är billigare hus där, ja. Det, det kanske också om själva, smågrupper som gillar att bo 
nära varandra så, det är inte liksom stadens fel eller folks fel, det kom så, jag vet inte liksom 
om man kan göra något åt det, men. Jag hoppas att det man kan göra, att det blir mer liksom 
alltihop är göteborgare, inte grupper. Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:23:00]: Mm. Har du någon tanke om hur? 
 
Talare 1 [00:23:03]: Mm, det fanns en projekt i Guldheden som jag tyckte om att det skulle 
vara jättebra. PRF Viva hette den tror jag, och det fanns liksom en byggnad som skulle liksom 
bygga till att nära Chalmers, för det är, Guldheden är väldigt nära Chalmers, och dom hade 
några lägenheter som en, liksom bara ettan som är 30 kvadrat eller något, och dom kan man 
liksom, köpa den lägenheten för 100 000 kronor, eller 95 eller något sånt, men, man kan inte 
liksom utnyttja med lite högre avgift eller, tre fyra fem liksom tusen i månad, men kan man 
inte liksom sälja den och, vinna eller. 
 
Intervjuare 1 [00:24:12]: Mm, göra vinst? 
 
Talare 1 [00:24:13]: Ja, göra vinst, åt den, det är bara för att hjälpa studenter. Det kan man 
göra, tänka liksom på samma sätt för att försöka liksom och, ja, ja. Merge samhället. 
 
Intervjuare 1 [00:24:28]: Mm, blanda, ja, föra samman. 
 
Talare 1 [00:24:33]: Ja. Samhället tillsammans, på något liknande sätt, jag vet inte, men, men 
det kanske går. Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:24:41]: Mm. Jag måste bara fråga, du sa att ibland åker du till Angered, 
men jag förstod inte om du tycker om eller inte tycker om Angered? 
 
Talare 1 [00:24:47]: Ja jag tycker om Angered. 
 
Intervjuare 1 [00:24:47]: Du tycker om, ja ja. 
 
Talare 1 [00:24:48]: Jaja, nej det är så, det är så fint med Angered arena, det är så fint liksom, 
det, Angered arena och jag gillar liksom simhall där och sånt, och sen det finns en jättestort 
liksom gräsmatta med ställe för barn att, ja, och det finns där ett Blå stället för social 
aktivitet och sånt, så ja det gillar jag, Angered, ja. 
 
Intervjuare 1 [00:25:16]: Mm. Vad tänker du om jag säger Göteborgsanda? 
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Talare 1 [00:25:20]: Äh. 
 
Intervjuare 1 [00:25:21]: Har du hört det ordet? 
 
Talare 1 [00:25:22]: Nej, det har jag inte hört det. 
 
Intervjuare 1 [00:25:25]: Nej, säger dig ingenting? 
 
Talare 1 [00:25:27]: Äh. 
 
Intervjuare 1 [00:25:28]: Alltså man kan tala om Göteborgs, alltså Göteborgsanda, menar 
man liksom, vad ska man säga, inte riktigt själen, men alltså hur man har, en tanke... 
 
Talare 1 [00:25:44]: Aha, jajaja. 
 
Intervjuare 1 [00:25:44]: En spirit. 
 
Talare 1 [00:25:47]: Ja, det är exakt anda liksom som när man anda? 
 
Intervjuare 1 [00:25:51]: Ja, ungefär. 
 
Talare 1 [00:25:52]: Ja, ja, jag som har upptäckt liksom att det är så socialt, det tycker jag om 
jättemycket att det, ja, göteborgare gillar mer om utlanda, liksom kan man blanda lätt i 
samhället här. Jag var i Chalmers, jag var i Göteborgsopera, jag var i Valand, som när jag var, 
ja, på jobbet, vi har liksom bara i min avdelning vi har tre, fem liksom utlanda, från Holland, 
från England, från Syrien, från Irak, ja, så det, det tycker jag att man kan säga att det är 
socialt. 
 
Intervjuare 1 [00:26:46]: Mm, men jag tänker på det du berättade om trappuppgången och 
grannarna? 
 
Talare 1 [00:26:51]: Ja. 
 
Intervjuare 1 [00:26:51]: Och att det ändå är social anda, hur hänger det ihop [?? 00:26:55] ? 
 
Talare 1 [00:26:57]: Ja, exakt, det är mest som man tycker att jag kanske om jag skulle liksom 
våga och hälsa på mina grannar skulle kunna funka på detta sätt. Men jag riskerar inte när 
jag bor [skrattar 00:27:17] i detta område, men, men alltså det inte är små grupp som jag har 
känt den här sociala eller anda om man kan säga, från olika grupper, från olika delar i 
Göteborg, så därför jag, judge? 
 
Intervjuare 1 [00:27:39]: Ja, dömer. 
 
Talare 1 [00:27:40]: Dömer inte på den minoriteten, på majoriteten, och jag har inte liksom 
lärt känna mina grannar för att liksom, om att dom är sociala eller inte, men, men samtidigt 
jag skulle inte liksom, ta mina regler som jag har lärt hemma och använda dom här. Man 
borde liksom lära lite härifrån och försöka liksom och bidra lite härifrån för att få lite 
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balanserat liv. 
 
Intervjuare 1 [00:28:19]: Ja, har du tänkt att du vill, eller vill du stanna i Göteborg? 
 
Talare 1 [00:28:21]: Ja. Ja det vill jag. 
 
Intervjuare 1 [00:28:24]: Mm, mm. Har dina, har din familj varit här och hälsat på? 
 
Talare 1 [00:28:28]: Nej dom kan inte komma. 
 
Intervjuare 1 [00:28:28]: Dom kan inte. 
 
Talare 1 [00:28:31]: Nej, nej det är lite politikregler och sånt, så man kan inte liksom skaffa 
Visa till att dom kan komma och hälsa på. 
 
Intervjuare 1 [00:28:39]: Nej. Kan du åka och hälsa på dem? 
 
Talare 1 [00:28:43]: Ja, jag åkte 2016 till Libanon och träffade dom där. Men nu är det lite 
också regler, nya regler att jag kan inte åka till Libanon längre. Ja. Med den syrisk pass som 
är, ovälkommen [skrattar 00:29:04]. 
 
Intervjuare 1 [00:29:03]: Syrisk bas? Eller? 
 
Talare 1 [00:29:06]: Syrisk pass, alltså, passport. 
 
Intervjuare 1 [00:29:07]: Ja nej pass, ja förlåt, jag tyckte du sa, ja syriskt pass, mm. 
 
Talare 1 [00:29:11]: Ja, nej, ja. 
 
Intervjuare 1 [00:29:13]: Nej, då kan man inte åka till Libanon på syriskt pass. 
 
Talare 1 [00:29:15]: Nej. Så om några år när jag får medborgarskap så jag kanske får svenskt 
pass, så dom välkomnar mig jättemycket [skrattar 00:29:24] i Libanon. 
 
Intervjuare 1 [00:29:24]: [skrattar 00:29:25] Just det. Mm. Mm. Men, hur mycket känner du 
till om politik i, alltså Göteborgs styrning och? 
 
Talare 1 [00:29:40]: Ja, nej alltså jag kan inte för mycket om politik, jag tycker inte om politik, 
jag vet inte, kanske jag har inte upplevt bra upplevelser liksom i mitt, i mitt land. Men, 
viktigaste saker i politik, att man, folk kan säga vilken är bra, vilken är inte bra, och man kan 
liksom bedöma och säga nej till den, dom som inte gillar dom, så det finns inte något parti 
eller som tar hand överallt och säger, nej men det är folk inte bryr sig om, eller, så det finns 
frihet, det är viktigaste. Man kan säga allt i nyheterna eller, så det finns frihet, alltså, mycket, 
mycket, mycket liksom stor skillnad mellan himmel och jorden [skrattar 00:30:43], mellan 
här och Syrien. 
 
Intervjuare 1 [00:30:46]: Mm, mellan här och Syrien? Ja ja. 
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Talare 1 [00:30:50]: Ja, så, jag tycker att om man vill ändra något så man kan göra det om 
man liksom, alla majoriteten av folket tycker att den borde göra så, den borde göra så, så 
man kan liksom få saker att gå framåt, utveckla. 
 
Intervjuare 1 [00:31:13]: Mm. Får du rösta nu? 
 
Talare 1 [00:31:14]: Nej. Jag tror att det är på lokalt, inte på den... 
 
Intervjuare 1 [00:31:21]: Till riksdagen? 
 
Talare 1 [00:31:24]: Ja, nej. 
 
Intervjuare 1 [00:31:25]: Men för att i Göteborg, för Göteborgs? 
 
Talare 1 [00:31:27]: Jag vet inte, jag vet inte, men jag får inte rösta i den här nionde 
september. 
 
Intervjuare 1 [00:31:32]: Nej. 
 
Talare 1 [00:31:34]: Tror jag, jag får inte, för att jag, jag har inte liksom röstkort eller, ja jag. 
 
Intervjuare 1 [00:31:38]: Nej, men jag, jag tänker också att, man får rösta tidigare i de 
kommunala, alltså, som du säger lokala, än i riks. 
 
Talare 1 [00:31:49]: Ja. 
 
Intervjuare 1 [00:31:50]: Alltså du behöver inte vara medborgare för att rösta i de 
kommunala valen. 
 
Talare 1 [00:31:53]: Jag vet inte, jag vet inte, jag är inte säker faktiskt, för att, jag har frågat 
liksom mina kompisar att man kan göra det, rösta, så, för att jag har inte varit aktiv i politik i 
hela mitt liv liksom. 
 
Intervjuare 1 [00:32:09]: Mm. 
 
Talare 1 [00:32:10]: Men här jag tycker att, gå och lyssna på föreläsningar och se vilka parti 
liksom, vad dom vill göra och sånt, och sen, ja, rösta till den som jag tycker om. 
 
Intervjuare 1 [00:32:24]: Men när du får medborgarskap så tror du att du vill rösta? 
 
Talare 1 [00:32:29]: Jaja, absolut, ja. 
 
Intervjuare 1 [00:32:30]: Ja, mm mm. Men har, var det val i Syrien? 
 
Talare 1 [00:32:35]: [skrattar 00:32:36] Ett val. 
 



13 
GSMARkiv:190012:37  Intervju för projektet Göteborg berättar, Göteborgs Stadsmuseum. Intervjuperson nr 37: Reham abdul Salam 
 

Intervjuare 1 [00:32:39]: Jag förstår. 
 
Talare 1 [00:32:38]: Jag säger ja eller ja [skrattar 00:32:42]. 
 
Intervjuare 1 [00:32:43]: Mm. Men var man, gick man och röstade, gick du och röstade eller 
var? 
 
Talare 1 [00:32:49]: Ja ja absolut, man måste gå och rösta, annars det går inte liksom, det 
man har en finger liksom ink eller, jag vet inte, som man, man är okej, om man har den så 
man absolut sa ja, annars man tänker på det [skrattar 00:33:06], så du borde liksom ha en 
liten samtal [skrattar 00:33:11]. 
 
Intervjuare 1 [00:33:11]: Ja, okej. Man kunde inte rösta nej helt enkelt? 
 
Talare 1 [00:33:17]: Nej, nej. Nej. 
 
Intervjuare 1 [00:33:19]: Inte ens alltså praktiskt? 
 
Talare 1 [00:33:22]: Ja, nej, nej, även om man gör det, så vem, vem mer finns där, finns inte. 
 
Intervjuare 1 [00:33:30]: Ja nej nej okej. 
 
Talare 1 [00:33:32]: Det fanns sista året liksom, 2014, var det två, vad ska man säga, 
skådespelare [skrattar 00:33:41]  som har varit med. 
 
Intervjuare 1 [00:33:42]: Okej. 
 
Talare 1 [00:33:44]: Så det, det på pappret har man tre val, ja, men absolut självklart det är 
bara en val som man gör [skrattar 00:33:53] . 
 
Intervjuare 1 [00:33:54]: Ja, jag förstår. Intressant. 
 
Talare 1 [00:33:58]: Ja, lite, lite sorgligt, men, ja. 
 
Intervjuare 1 [00:34:04]: Tror du det kommer? 
 
Talare 1 [00:34:06]: Jag tycker om Syrien jättemycket liksom, det är så, så konstigt att det var 
ett bra land, eller fint klimat och sånt, det tycker jag att det är jättesynd om Syrien, att det 
hände så. 
 
Intervjuare 1 [00:34:25]: Mm. Mm. Visst. Men hur tror du det kommer hända? 
 
Talare 1 [00:34:31]: Ja, jag skulle önska liksom att det blir fred, och på vilken lösning som 
helst liksom, jag tycker inte att det liksom, jag vill bara att spara en bloddropp så länge det 
går på denna lösning att det sparas så mycket som helst liksom, själ eller souls eller, vet inte, 
människor, så jag skulle välja det. 
 



14 
GSMARkiv:190012:37  Intervju för projektet Göteborg berättar, Göteborgs Stadsmuseum. Intervjuperson nr 37: Reham abdul Salam 
 

Intervjuare 1 [00:35:05]: Mm. 
 
Talare 1 [00:35:06]: På vilken lösning som helst, för att, i början man skulle liksom vilja att 
utveckla sitt land, och göra mer frihet och göra mer, ja, utveckla på byggsidan och på 
vetenskapssidan, alltså på allt, men när det började kriga så man liksom inte tänker på 
utvecklingen men bara tänker på att inte gå tillbaka, mer och mer, att stanna upp på denna 
punkten. Tyvärr det är politiker game, vi inte får spela något i den. Vi fick inte säga något. 
Nej. 
 
Intervjuare 1 [00:35:53]: Mm. Jag förstår. Men, vad, vad är din nästa plan? Vad vill du göra 
härnäst i Göteborg? 
 
Talare 1 [00:36:07]: Ja, alltså jag har lite mer energi, ambitiös [skrattar 00:36:16], jag skulle 
göra något och jag vill göra något åt Göteborg. Så jag var jätteglad när jag jobbade i 
Göteborgs stad att nu liksom bygger eller göra något för Göteborg, nu är det samma sak 
liksom, jag jobbar liksom i byggbransch och, så det är alltid liksom bygge på gång, men jag 
har valt också att göra något, ja, bara liksom i mitt fritid, ja, så varit med på en förening som 
heter Förening för samhällsplanering, och tänkte jag att ja men det kan jag spela något roll, 
men det var lite mer avancerat för min svenska, så tänker jag att nu göra lite mer lektioner 
[skrattar 00:37:13], plugga lite mer, för att kunna liksom sociala och, ja, med, ja, riktigt 
avancerad svenska. 
 
Intervjuare 1 [00:37:25]: Mm. 
 
Talare 1 [00:37:25]: Ja, men jag började med Röda Korset, räddningsmission, så tänker jag 
att man börjar där och sen får man liksom i framtiden göra något mer. Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:37:41]: Mm. Vad gjorde du på Göteborgs stad? 
 
Talare 1 [00:37:44]: Äh, jag jobbade med det, kretslopp och vatten. 
 
Intervjuare 1 [00:37:47]: Jaha. Mm. 
 
Talare 1 [00:37:49]: Ett år, och sen började på denna företaget VSB. 
 
Intervjuare 1 [00:37:53]: Mm. 
 
Talare 1 [00:37:54]: Mm, jag jobbade med rör och ja, med vatten, Göteborgs vatten, så det 
var lite byggning om avloppsnätet. Så. Hjälpte till med denna. 
 
Intervjuare 1 [00:38:11]: Mm. 
 
Talare 1 [00:38:14]: Ja, så det, det, absolut liksom, jag skulle gärna göra min liksom bäst men 
det försöker jag liksom börja med lätta sätt. 
 
Intervjuare 1 [00:38:31]: Mm, mm. Vad är det viktigaste för dig just nu, tycker du? 
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Talare 1 [00:38:36]: Ja, alltså viktigast i livet eller? 
 
Intervjuare 1 [00:38:44]: Ja, något som du känner? 
 
Talare 1 [00:38:43]: Ja vet inte, ja men. 
 
Intervjuare 1 [00:38:46]: Det här, det här är liksom, min, ja, viktigast i livet? 
 
Talare 1 [00:38:54]: Ja, mm, jag har liksom, kriget har påverkat mig jättemycket att jag skulle 
liksom gärna få göra något åt alla länder som är i krig, att hjälpa till med att få fred i hela, 
hela jorden. Så den som jag tycker mest påverkar att liksom, ändra hela samhället, är 
vetenskap, education, så tänker jag att det är liksom viktigaste. Min dröm, att liksom bygga 
något nytt sätt för skolor, att det inte var liksom samma traditionella skolor, att få alla 
intelligenta studenter att liksom följa sin dröm och liksom på något sätt att göra den 
effektivaste, på varje person. Och det är inte bara liksom här i Sverige, skulle liksom tänka i, i 
mitt land eller i andra länder som behöver. Jag har sett en Youtube om någon som har 
liksom åkt till Sydafrika, där fanns ingenting liksom. Inte kanske skolor heller, men, en 
forskare som har gått dit och tog några datorer med sig, försökte liksom lära dom engelska, 
och även lärt dom lite grann om datorer och kom på ett resultat efter flera månader att dom 
kan liksom engelska, dom kan om datorer. Så bara att ge möjlighet till nyfödda barn liksom 
att, att, liksom få hjälp, få vetenskap, lära mer, det tror jag att det viktigaste i livet. Så, vad 
som helst är, jag säger att det finns ett möjlighet att göra något åt den, med ja, education så 
skulle jag hjälpa till. 
 
Intervjuare 1 [00:41:48]: Mm. Utbildning. 
 
Talare 1 [00:41:51]: Mm, utbildning, ja, ja just det, utbildning. Hm. 
 
Intervjuare 1 [00:41:54]: Men hur, skulle du även vilja resa och jobba i andra länder då? 
 
Talare 1 [00:41:58]: Jaja, ja, ja. Det skulle vara jätteroligt. 
 
Intervjuare 1 [00:42:01]: Mm. Tror du att du kommer ha Göteborg som din plats om? 
 
Talare 1 [00:42:07]: Ja, absolut. 
 
Intervjuare 1 [00:42:08]: Tio, 20, 30 år? 
 
Talare 1 [00:42:10]: Ja, absolut, absolut. Jag har redan liksom gått till andra länder liksom i 
Europa, och även om det är liksom bara för semester eller fem, sju dagar, så tycker jag att ja, 
men hem ljuva hem [skrattar 00:42:29] när jag kommer till Göteborg. Ja, nej det, det är 
redan hemma. 
 
Intervjuare 1 [00:42:37]: Mm, vad bra, tänker jag. 
 
Talare 1 [00:42:39]: Mm. Ja. 
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Intervjuare 1 [00:42:40]: Mm. Men nu är ju det här, gör vi intervjuerna för att Göteborg fyller 
400 år. 
 
Talare 1 [00:42:46]: Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:42:47]: Och om, om 100 år, finns det något du tänker, hur du vill att 
Göteborg, ska ha hänt i Göteborg? 
 
Talare 1 [00:42:57]: Ja, jajajaja [skrattar 00:42:59]. Ja, jag tycker om, teknik och AI och nu jag 
har redan liksom hört att det finns självkörande buss i, i Sverige, så då tänker jag att om 100 
år att det blir liksom självklart, finns ingen liksom förare som finns bakom, så det blir noll 
olyckor på trafiken. Det blir, ja, ja, det blir liksom allt är ekologiskt och, ja. Det blir ja, vad 
skulle liksom finnas, att det blir liksom världens bästa stad [skrattar 00:44:06], fred, 
ambassaden i världen, ja. Det blir mycket utveckling på byggnader, blir liksom mer varianter 
och, forskare stad. Ja. Ja. Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:44:43]: Mm. Härligt. 
 
Talare 1 [00:44:46]: Ja. 
 
Intervjuare 1 [00:44:48]: Vad, är det något annat som du tänker att du vill berätta om sådär? 
 
Talare 1 [00:44:56]: Ja... nej, nej, jag kommer inte på något. 
 
Intervjuare 1 [00:45:12]: Nej. Vad fick dig att vilja vara med i projektet, göra den här 
intervjun? 
 
Talare 1 [00:45:17]: Mm, ja det är roligt [skrattar 00:45:18], det är roligt. Jag tyckte, alltså jag 
tycker om det, för jag berättar om något som jag gillar eller älskar nästan [skrattar 00:45:29], 
ja, och ja, och också att resa nästan i framtiden, för att nu jag vet att om 100 år ska jag 
liksom, någon höra mitt röst, och det blir spännande att resa i framtiden, 100 år. Det skulle 
vara något val faktiskt i framtiden tror jag, att någon som skulle liksom resa tillbaka och se 
hur var världen ser ut [skrattar 00:46:02]. Ja, så det är så spännande, tycker jag. 
 
Intervjuare 1 [00:46:08]: Ja, vad roligt. Jag tackar för att du ville vara med. 
 
Talare 1 [00:46:12]: Ja, tack tack. 
 
Intervjuare 1 [00:46:14]: Då stänger jag av här. 
 
 
 
[bandningen slutar] 
 


